
Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed 

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende EM på storskærm 

Medlem af Borgerrepræsentationen Christopher Røhl 

(B) har den 13. maj 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og

Miljøforvaltningen.

Spørgsmål 

Danmark var vært for EM i herrefodbold i 2021, hvor byen blev 

forvandlet til en folkefest med happenings og visning af kampene på 

storskærm.  

Til sommer er der endnu engang EM i fodbold og jeg vil i den 

forbindelse høre, om man kan forvente, at erfaringerne og 

engagementet fra sidst vil blive gentaget. 

I den forbindelse vil jeg høre om: 

1. Der ligesom i Fredericia er offentlige visninger af EM i

herrefodbold, som kommunen er helt eller delvist afsender på

og har givet tilladelse til?

2. Der er søgt om tilladelser til visning af EM i fodbold, som jeg

forstår ligger under forvaltningen?

Svar 

Ad. 1  

Københavns Kommune har ikke afsat midler til offentlige visninger af 

EM i herrefodbold 2024 og kommunen er ikke medarrangør af 

offentlige visninger af EM i herrefodbold 2024. Der kan arrangeres 

lokale arrangementer i kulturhuse eller i foreningsregi, såfremt der kan 

opnås rettigheder til visningerne. 

Ad.2  

Hvis en arrangør sætter op til fx et storskærmsarrangement på offentligt 

vejareal eller i parker, som Teknik- og Miljøforvaltningen administrerer, 

vil det kræve en tilladelse fra Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Efter vejlovens § 80 stk. 1, skal kommunen i forbindelse med 

vurderingen af, om en tilladelse kan meddeles, primært tage hensyn til 

vejens funktion som færdselsareal, men også til vejens alment 
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anerkendte funktioner, herunder bl.a. vejens funktion som opholdsareal, 

renholdelseshensyn mm. Forvaltningen har praksis for at give tilladelse 

til storskærmsarrangementer, hvis det vurderes sagligt ud fra disse 

hensyn. 

Teknik- og Miljøforvaltningen har modtaget ansøgninger om både 

større og mindre arrangementer fra forskellige ansøgere til offentlig 

visning af EM i herrefodbold 2024. Flere af de ansøgte arrangementer 

befinder sig på arealer, der administreres af forvaltningen, og kræver 

tilladelse efter vejloven. Flere ansøgere har dog oplyst til forvaltningen, 

at de er udfordret ift. at få rettigheder til visning af kampene fra TV2. 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

Lena Kongsbach 

Vicedirektør  


